

Celik kewangan atasi gejala berhutang



TIMBALAN Menteri Pendidikan, Yang Mulia Dato Seri Setia Awang Haji Yusoff bin Haji Ismail semasa berucap selaku tetamu kehormat merasmikan Bengkel Tematik Celik Kewangan Islam 2015 (TWIFL2015).

BANDAR SERI BEGAWAN, Rabu, 25 Februari. - Kesedaran yang tinggi dalam masyarakat mengenai keperluan adanya pengetahuan dan ilmu 'Celik Kewangan' adalah faktor paling penting dalam mengatasi gejala suka berhutang.

Timbalan Menteri Pendidikan, Yang Mulia Dato Seri Setia Awang Haji Yusoff bin Haji Ismail berkata, setiap

individu bagaimanapun tahap kedudukannya sama ada banyak atau sedikit perlu mempunyai pengetahuan dan ilmu yang menjadikannya berkemampuan untuk mentadbir kewangannya dengan baik, berhemah dan teratur.

Demikian jelasnya, semasa berucap merasmikan Bengkel Tematik Celik Kewangan Islam 2015 (TWIFL2015) di Dewan Auditorium, Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA), di sini.

Terdahulu, Yang Mulia Dato Seri Setia menjelaskan, gejala suka berhutang ini mungkin timbul hasil daripada pelbagai faktor seperti budaya hidup mewah, tuntutan cara hidup moden yang berlebih-lebihan dan kemudahan-kemudahan mendapatkan pinjaman yang ditawarkan oleh institusi-institusi kewangan dan perbankan.

Menurutnya, pelbagai inisiatif juga telah dan sedang giat diusahakan di negara ini dalam memberikan pengetahuan dan kemahiran mengenai celik kewangan kepada orang awam dan masyarakat setempat oleh pihak-pihak yang berkepentingan termasuk agensi-agensi kerajaan dan pihak swasta serta organisasi bukan kerajaan (NGO).

Di peringkat Kementerian Pendidikan pula, tambahnya, beberapa program yang berkaitan dengan kewangan dan keusahawanan telah diperkenalkan termasuk program-program intervensi bagi memperkuat

Oleh : Hajah Siti Zuraiyah Haji Awang Sulaiman
Foto : Azmah Haji Ahad

dan meningkatkan pengetahuan dan kemahiran dalam numerasi dan literasi.

Menyentuh mengenai program-program berkaitan dengan kewangan dan keusahawanan yang diperkenalkan di peringkat Kementerian Pendidikan, Yang Mulia Dato Seri Setia menjelaskan ia termasuk program-program intervensi bagi memperkuat dan meningkatkan pengetahuan dan kemahiran dalam numerasi dan literasi.

"Semua program-program ini adalah bagi mendukung salah satu tujuan Sistem Pendidikan Negara Abad Ke-21 (SPN21) bagi memenuhi keperluan-keperluan dan cabaran-cabaran perkembangan ekonomi dan sosial abad ke-21," jelasnya.

Manakala di bidang perdagangan dan keusahawanan, beberapa program mengenainya, katanya, telah diperkenalkan seperti program 'Brunei Entrepreneurship Education Scheme (BEES)', Program 'Student Entrepreneurship Development (SEDex)' dan Program 'Young Enterprise Scheme (YES)', juga penubuhan 'Entrepreneur Village' di Universiti Brunei Darussalam yang merupakan program-program inovatif yang mendedahkan dan mengajarkan kemahiran-kemahiran keusahawanan

dan perdagangan kepada pelajar-pelajar peringkat menengah, vokasional dan teknikal, juga institusi pengajian tinggi.

Yang Mulia Dato Seri Setia berkata, persekitaran sosioekonomi yang berubah-ubah dan kecanggihan teknologi moden dalam landskap kewangan adalah antara sebab mengapa setiap individu dalam masyarakat itu perlu melengkapkan diri dan keluarganya dengan pengetahuan dan kemahiran pengurusan kewangan peribadi.

Sebagai penganut agama Islam, ujarnya, terutamanya Muslim dan Muslimah di negara ini perlu celik mengenai kewangan Islam dan orang ramai juga perlu diberikan pengetahuan dan kefahaman yang jelas mengenai konsep kewangan Islam.

"Adalah amat penting untuk memberi panduan kepada orang ramai dalam membuat keputusan dan pilihan yang tepat berkait dengan hal chwal kewangan seperti simpanan dan penggunaan, perancangan kewangan dan pelaburan, yang kesemuanya hendaklah Patuh Syariah (Syariah Compliance)," ujarnya.

Dalam hubungannya ini, tambahnya, institusi-institusi pengajian tinggi, jabatan-jabatan kerajaan yang berkenaan, badan-badan bukan

kerajaan dan pihak swasta terutama institusi-institusi kewangan Islam, memainkan peranan penting dalam melaksanakan aktiviti dan program ke arah mewujudkan masyarakat celik kewangan Islam.

Katanya, bank dan institusi kewangan Islam di negara ini memainkan peranan penting dalam memberikan perkhidmatan urus niaga tanpa riba (Allah menghalalkan jual beli dan mengharamkan riba) dan reda-mereda (sesungguhnya jual beli itu terlaksana dengan adanya reda-mereda) bagi perkembangan ekonomi ummah.

Yang Mulia Dato Seri Setia menambah, kewujudan institusi-institusi ini adalah bagi memenuhi farid kifayah yang diperlukan bagi membolehkan umat Islam di negara ini bermuamalat mengikut lunas-lunas syariah Islamiah.

Oleh yang demikian, ujarnya, kepercayaan orang ramai terhadap kepatuhan syariah institusi-institusi kewangan Islam ini perlu diperkukuh dan mantapkan dengan usaha-usaha memperingkatkan kualiti dan penyertaan maklumat.

Pada masa yang sama, tambah Yang Mulia Dato Seri Setia, pembelajaran celik kewangan Islam di peringkat sekolah pula, perlu dipertingkatkan dan sukatan pelajaran yang berkaitan dengan celik kewangan Islam perlu diserapkan dengan lebih agresif ke dalam kurikulum pembelajaran.

Menggalakkan celik kewangan Islam

Oleh : Hajah Siti Zuraiyah Haji Awang Sulaiman
Foto : Azmah Haji Ahad

BANDAR SERI BEGAWAN, Rabu, 25 Februari. - Sebanyak 19 buah kertas kerja daripada 11 buah negara akan dibentangkan sepanjang dua hari berlangsungnya Bengkel Tematik Celik Kewangan Islam 2015 (TWIFL2015) yang bermula hari ini.

Perasmianya disempurnakan oleh Timbalan Menteri Pendidikan, Yang Mulia Dato Seri Setia Awang Haji Yusoff bin Haji Ismail, berlangsung di Dewan Auditorium, Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA), di sini.

Dekan Pemiagaan dan Sains Pengurusan, UNISSA, Dr. Fadziwati binti Mohiddin semasa berucap pada majlis ini antara lain menjelaskan mengenai pembentangan kertas kerja yang terdiri daripada pakar jemputan dari Arab Saudi, Amerika Syarikat, United Kingdom, Malaysia, Republik Indonesia, Bosnia Herzegovina, Jepun, Nigeria dan Negara Brunei Darussalam.

Bengkel tersebut, jelasnya, dianjurkan oleh Fakulti Perniagaan dan Sains Pengurusan, UNISSA dengan Institut Penyelidikan dan Latihan Islam (IRTI), Kumpulan Bank Pembangunan Islam, Jeddah, Arab Saudi dengan kerjasama Pusat Pengurusan dan Kewangan, Perbankan Islam (CIBFM), Autoriti Monetori Brunei Darussalam (AMBD).

Lebih 100 peserta terdiri daripada wakil-wakil dari agensi-agensi kerajaan, sektor swasta, para pelajar UNISSA dan institusi pengajian tinggi yang lain serta orang-orang persembadan dari dalam dan luar negeri menghadiri bengkel tersebut.

Majlis juga diselenggarakan dengan penandatanganan Memorandum Persefahaman (MoU) di antara UNISSA dan IRTI mengenai projek-projek akan datang seperti penyelidikan, penempatan penuntut, bengkel serta latihan.

Menandatangani bagi pihak UNISSA ialah Rektor UNISSA, Dr. Haji Norfarhan bin Haji Zainal, manakala IRTI diwakili oleh Ketua Bahagian Penyelidikan Ekonomi Islam IRTI, Bank Pembangunan Islam (IDB), Profesor Dr. Abdul Ghafar bin Ismail dan disaksikan oleh Timbalan Menteri Pendidikan.

Antara tujuan MoU tersebut adalah bagi menyediakan rangka kerja umum bagi memudahkan kolaborasi dan kerjasama antara peserta dalam mempromosi dan melaksanakan kepentingan bersama dalam menganjurkan dan mengadakan bengkel dalam bidang ekonomi, kewangan dan perbankan.

Bengkel antara lain bertujuan untuk menyediakan gambaran yang menyeluruh mengenai celik kewangan Islam, status terkini dan prospek masa depannya, selain bagi menggalakkan celik kewangan Islam, mengetengahkan isu-isu dan cabaran-cabaran serta menghuraikan cadangan penyelesaian dan pemilihan kepada pengguna.



TIMBALAN Menteri Pendidikan, Yang Mulia Dato Seri Setia Awang Haji Yusoff bin Haji Ismail menyaksikan pertukaran dokumen di antara Rektor UNISSA, Dr. Haji Norfarhan bin Haji Zainal dan Ketua Bahagian Penyelidikan Ekonomi Islam IRTI, Bank Pembangunan Islam (IDB), Profesor Dr. Abdul Ghafar bin Ismail.

Hasil daripada bengkel ini diharapkan akan dapat menyenaraikan tindakan dan kemungkinan projek konkrit yang

dapat mencadangkan celik kewangan Islam bagi kepentingan umat dari perspektif sosio dan ekonomi.

Majlis Makan Malam raikan peserta TWIFL2015



Oleh : Hajah Sujimawati Mejari
Foto : Muhammad Asri Haji Awang Abas

BANDAR SERI BEGAWAN, Rabu, 25 Februari. - Para peserta yang menghadiri Bengkel Tematik Celik Kewangan Islam 2015 (TWIFL2015) diraikan pada Majlis Jamuan Makan Malam, di Hotel Antarabangsa Rizqun, Gadong.

Hadir selaku tetamu kehormat ialah Timbalan Menteri Pendidikan, Yang Mulia Dato Seri Setia Awang Haji Yusoff bin Haji Ismail.

Sebelum mengakhiri ucapannya, beliau mengucapkan setinggi penghargaan kepada para pembentang

Dekan Fakulti Perniagaan dan Sains Pengurusan, Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA), Dr. Fadziwati binti Mohiddin dalam ucapannya menjelaskan, bengkel pada hari pertama para peserta telah dapat mengikuti beberapa perbincangan mengenai kewangan yang timbul daripada pelbagai perspektif. Di samping itu, para pakar yang hadir juga berpeluang untuk bertukar-tukar idea, pandangan dan pendapat menerusi perbincangan tersebut.

Sebelum mengakhiri ucapannya, beliau mengucapkan setinggi penghargaan kepada para pembentang

dan moderator yang hadir dan berharap bengkel ini akan dapat dijadikan kenangan sepanjang keberadaan di Negara Brunei Darussalam.

Bengkel tersebut bertujuan untuk menyediakan gambaran yang menyeluruh mengenai celik kewangan Islam, status terkini dan prospek masa depannya, selain bagi menggalakkan celik kewangan Islam, mengetengahkan isu-isu dan cabaran-cabaran serta menghuraikan cadangan penyelesaian dan pemilihan kepada pengguna.

Hasil daripada bengkel ini diharapkan akan dapat menyenaraikan tindakan dan kemungkinan projek konkrit yang dapat mencadangkan celik kewangan Islam bagi kepentingan umat dari perspektif sosio dan ekonomi.

Sebanyak 19 buah kertas kerja akan

dibentangkan oleh 19 pembentang daripada 11 buah negara antaranya dari Arab Saudi, Amerika Syarikat, United Kingdom, Malaysia, Republik Indonesia, Bosnia Herzegovina, Jepun, Nigeria dan Negara Brunei Darussalam.

Bengkel tersebut dianjurkan oleh Fakulti Perniagaan dan Sains Pengurusan, UNISSA dengan Institut Latihan dan Penyelidikan Islam (IRTI), Kumpulan Bank Pembangunan Islam, Jeddah, Arab Saudi dengan kerjasama Pusat Pengurusan dan Kewangan, Perbankan Islam (CIBFM), Autoriti Monetori Brunei Darussalam (AMBD).

Majlis berakhir dengan penyampaian sijil kepada para pembentang dan moderator.